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WIE WIJ ZIJN

De Sportraad Amsterdam is een onafhankelijk 

adviesorgaan dat door de gemeenteraad in 1952 is 

opgericht om gevraagd en ongevraagd te adviseren over 

de hoofdlijnen van het sportbeleid in Amsterdam.

DOEL

Het doel van de Sportraad is er om zoveel mogelijk 

Amsterdammers in beweging te krijgen. Door de positieve 

effecten van sport en bewegen optimaal te benutten wordt 

bovendien een bijdrage geleverd aan de vitaliteit en sociale 

en economische leefbaarheid van de stad.
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Adviezen

De Sportraad Amsterdam heeft in 2022 zowel gevraagd als 

ongevraagd geadviseerd. Hieronder worden de adviezen van 

2022 kort beschreven. Meer informatie over de advisering 

vindt u op de website van de Sportraad Amsterdam:  

www.sportraadamsterdam.nl/adviezen

OPROEP RAADCOMISSIE RUIMTELIJKE ORDENING

18.01.2022

De Sportraad begrijpt dat de woningnood hoog is en dat 

dit probleem groot en urgent is. Het is dan ook logisch 

dat de focus van het college ligt op het bouwen van 

woningen, snel en veel. Dit leidt echter onherroepelijk tot 

een volgend groot probleem. De toekomstige bewoners 

zullen in leefbare wijken en buurten willen wonen, met 

de maatschappelijke voorzieningen die daarbij horen. Dit 

houdt onder meer in dat  in de eigen omgeving voldoende 

ruimte is voor sporten en bewegen. Op basis van de huidige 

planontwikkeling constateert de Sportraad Amsterdam 

dat dit vrijwel nergens het geval zal zijn.

Dat leidde tot een oproep vanuit de Sportraad aan de 

raadsleden van de raadscommissie Ruimtelijke Ordening 

om met klem alle ruimtelijke plannen te toetsen op 

voldoende sport-en beweegvoorzieningen voor de 

toekomstige – en huidige – bewoners van die buurten. 

INSPRAAKREACTIE CONCEPT BELEIDSKAMER

HOOFDGROENSTRUCTUUR

13.02.2022

De Hoofdgroenstructuur is een belangrijk instrumentarium 

om het groen in de stad te beschermen. Om meerdere 

redenen is er jaren geleden voor gekozen om ook 

sport(parken) op te nemen in deze Hoofdgroenstructuur. 

Dit heeft tot gevolg dat dit beleidskader in grote mate 

bepalend is voor de wijze waarop de sport in Amsterdam 

de komende jaren kan groeien en zich verder ontwikkelen. 

Tot en met 13 februari 2022 lag de eerste conceptversie 

van het beleidskader Hoofdgroenstructuur ter inspraak. De 

Sportraad constateerde dat de belangen van het groen en 

van sport en bewegen onvoldoende in evenwicht zijn in de 

conceptversie en heeft daarom een reactie ingestuurd. 
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Adviezen

ADVIES PLAN MAATSCHAPPELIJKE PLAN VOORZIENINGEN 

ZUIDAS

08.03.2022

Op verzoek van toenmalige wethouder Sport, Simone 

Kukenheim, heeft de Sportraad zich begin 2022 gebogen 

over het Plan Maatschappelijke Voorzieningen Zuidas. Er 

zullen 10.000 woningen verrijzen op en rond de Zuidas. 

Het Plan Maatschappelijke Voorzieningen schetst de wijze 

waarop ruimte voor maatschappelijke voorzieningen, 

waaronder sport en bewegen, een plek gaat krijgen in 

het gebied. Het Plan stelt in de inleiding nadrukkelijk dat 

voorzieningen volwaardig, vroegtijdig en integraal zullen 

worden meegenomen in de ontwikkeling van het gebied. 

Dit geldt voor de sport vooralsnog niet.

De Sportraad begrijpt dat dit geen eenvoudige opgave 

is, met een omvangrijke woningbouwopgave in een 

verdichtende stad. Ook zijn wij ons er van bewust dat de 

sportnorm nooit eerder zo consistent werd doorgerekend 

en daarmee borgt dat sport en bewegen structureel een 

plek krijgen in de ruimtelijke ontwikkelplannen. Toch lijkt 

de sportnorm steeds meer te verworden tot een technische 

exercitie, waarbij het oorspronkelijke doel van de sportnorm 

uit het oog wordt verloren: in een groeiende stad – ook voor 

toekomstige bewoners – voldoende ruimte voor sporten en 

bewegen te reserveren.

De Sportraad is nog in afwachting van een reactie op het 

advies. 

STOP DE HANDEL IN VOETBALDROMEN

12.04.2022

Het sportlandschap verandert continu. In de meeste 

gevallen betekent dit een aanwinst voor de stad. Soms 

slaat het echter door en verwordt het in beweging brengen 

van kinderen tot een verdienmodel. Dit lijkt in toenemende 

mate het geval bij de vele voetbalscholen die Amsterdam 

inmiddels rijk is. Al een aantal jaar hield de Sportraad 

Amsterdam hun opkomst in de gaten. Niet alleen om dat 

we ze als paddenstoelen uit de grond zien schieten, maar 

ook omdat we ons zorgen maken over de gevolgen hiervan 

voor het Amsterdamse amateurvoetbal. Bovendien horen 

wij steeds vaker zorgwekkende verhalen over incidenten 

waar voetbalscholen bij betrokken waren.

Daarom ging de Sportraad ruim 2 jaar lang in gesprek met een 

veelvoud aan partijen. Uiteraard met voetbalverenigingen 

en voetbalscholen, maar ook met onderzoekers, het 

Openbaar Ministerie en de Amsterdamse recherche. De 

zorgen bij deze partijen liepen uiteen. Van een ongezonde 

focus op prestaties en gevaarlijke afhankelijkheidsrelaties 

tussen trainer en jonge voetballers tot aan inmenging bij 

amateurverenigingen of zelfs criminele verdenkingen.

Deze zorgen werden gedeeld met Amsterdamse wethouder 

Sport, Simone Kukenheim, waarbij de sportraad vroeg haar 

om aandacht te besteden aan dit onderwerp. Dit heeft 

geresulteerd in een onderzoek van de Universiteit Utrecht 

naar de aard en omvang van voetbalscholen in de regio 

Amsterdam. Uit dit onderzoek, dat is uitgevoerd in opdracht 

van de Sportraad Amsterdam, de gemeente Amsterdam en 

de KNVB, is gebleken dat Amsterdam ten minste zo’n tachtig 

voetbalscholen telt en er nauwelijks waarborgen zijn om 

voetbalscholen met verkeerde intenties of onvoldoende 

kwaliteit uit te filteren. Het volledige onderzoek kunt u hier 

inzien.
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Adviezen

Naar aanleiding van de gesprekken met de Sportraad 

Amsterdam en het uitgevoerde onderzoek zijn twee 

journalisten van NRC dieper in het onderwerp gedoken. Zij 

schreven het afgelopen half jaar een serie van vier artikelen 

over de keerzijde van voetbalscholen en conflicten met 

verenigingen in het gehele land. De artikelen van NRC leest 

u hier terug.

Wethouder Kukenheim heeft in een brief aan de 

gemeenteraad aangekondigd met een  handelingskader 

te zullen komen. Naar onze mening is er echter meer 

nodig. De Sportraad is van mening dat hier een gedeelde 

verantwoordelijkheid ligt en een gedeeld belang bij de 

sport, de voetbalbond, de profclubs en de gemeente om de 

gekte uit het jeugdvoetbal te halen.

Met een schriftelijk advies hebben wij ons dan ook bewust 

gericht tot al deze partijen. Als officieel adviesorgaan 

van de gemeente Amsterdam is dit wellicht niet geheel 

gebruikelijk, maar alleen een gezamenlijke aanpak zal 

volgens ons de gewenste effecten kunnen sorteren. 

Het advies heeft niet alleen een hoop media-aandacht 

gekregen1234, ook heeft de nieuwe wethouder Sport een 

Amsterdamse Voetbalagenda aangekondigd met als doel 

om commerciële voetbalscholen beter te reguleren en 

Amsterdamse voetbalverenigingen verder te versterken.

1 https://www.parool.nl/amsterdam/sportraad-amsterdam-stop-uitbuiting-kinderen-via-
voetbalscholen~b4c78e7b/ 

2 https://www.nrc.nl/nieuws/2022/04/12/advies-sportraad-stop-met-de-handel-in-
voetbaldromen-van-jonge-kinderen-a4111043 

3 https://jeugdjournaal.nl/artikel/2425408-kritiek-op-voetbalscholen-niet-iedereen-kan-
profvoetballer-worden.html

4 https://www.nrc.nl/nieuws/2022/08/09/hoe-commerciele-voetbalscholen-verdienen-aan-de-
dromen-van-kinderen-en-hun-ouders
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ADVIES COALITIEAKKOORD 2022-2026

11.05.2022

Dat bewegen en sport essentieel zijn voor onze mentale 

en fysieke gezondheid is niks nieuws, maar de urgentie 

is hoger dan ooit. De eerste onderzoeksresultaten over 

de impact van ruim twee jaar aan coronamaatregelen 

op het beweeggedrag van Amsterdam zijn allesbehalve 

rooskleurig en al voor het uitbreken van de coronapandemie 

was Nederland kampioen stilzitten in Europa. Niet voor 

niks spreken hoogleraren Willem van Mechelen en Erik 

Scherder over een tweede pandemie die we ogenblikkelijk 

moeten beteugelen: die van lichamelijke inactiviteit.

Om de stijgende trend van inactiviteit een halt toe te 

roepen moeten bewegen en sporten een centrale plek 

krijgen in het Amsterdamse coalitieakkoord 2022 – 2026. 

Niet alleen als doel op zich, maar ook in samenhang met 

andere maatschappelijke opgaven.

De Sportraad Amsterdam heeft daarom de onderhandelaars 

van PvdA, GroenLinks  en D66 geadviseerd wat er de 

komende bestuursperiode gerealiseerd zou moeten 

worden ten aanzien van een vijftal onderwerpen:

• Borg de sportieve ruimte in een verdichtende stad,

• Dicht de beweeg-en gezondheidskloof,

• Versterk de Amsterdamse sportaanbieders,

• Herdefinieer de rol van de buurtsportcoach, en

• Benut de maatschappelijke kracht van topsport.
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Adviezen
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DOELTREFFENDHEID BELEID INZAKE SPORTEN EN

BEWEGEN

01.11.2022

Op initiatief van Igor Runderkamp (PvdA) heeft de 

gemeenteraad opdracht gegeven om met behulp van de 

Duisenberg methode de doeltreffendheid en doelmatigheid 

van het beleid inzake sporten en bewegen voor de doelgroep 

jeugd (4-12 en 13-18j) te beoordelen. Hierbij is in het 

bijzonder aandacht voor stadsdelen met een achterstand 

qua sport en bewegen. De Sportraad ging in gesprek met 

zowel de onderzoekers als de initiatiefnemers. 

De conclusies van het onderzoek onderschrijven een aantal 

van de eerdere adviezen van de Amsterdamse Sportraad 

waarin wij wezen op het ontbreken van effectmetingen. 

Hierdoor is onvoldoende duidelijk of Amsterdam de juiste 

dingen doet en of deze het gewenste effect sorteren. Het 

onderzoek biedt een opening om voorstellen te doen voor 

de introductie van alternatieve programma’s/interventies 

of aanpassingen te doen aan bestaand beleid, zodat met 

inzet van dezelfde publieke middelen een beter effect kan 

worden bereikt en de impact van het sportbeleid wordt 

vergroot.
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Strategietraject

In de loop van 2021 is vanuit de Sportraad Amsterdam 

het initiatief genomen om een project op te starten met 

als doel het herijken van de strategie. Het doel van het 

project was om te komen tot een scherpe formulering van 

visie en missie en, in het verlengde daarvan, een aantal 

pijlers die duidelijk maken waar de Sportraad zich op 

richt. Daarnaast is gekeken naar de rolopvatting van de 

Sportraad Amsterdam.

Adviesonderwerpen kunnen – onder andere – worden 

aangedragen op basis van wat leden signaleren, de 

actualiteit of de Amsterdamse beleidsagenda. Op basis 

van een vijftal speerpunten heeft de Sportraad vijf 

strategiegroepen opgericht. De vijf onderwerpen zijn: 

• Naar een bewegende stad

• Sportnorm als randvoorwaarde

• Tegengaan tweedeling

• Vitale sportaanbieders

• Bewustwording maatschappelijk belang

De strategiegroepen komen regelmatig bijeen om gericht 

aan de slag te gaan met het specifieke speerpunt. 

Afhankelijk van het te bespreken onderwerp kunnen hier 

experts of ervaringsdeskundigen uit de stad bij aansluiten. 

Elke strategiegroep heeft een trekker uit de Sportraad. 

De trekkers hebben structureel strategisch overleg om 

de samenhang te borgen en de voortgang te bespreken. 

Tijdens dit strategisch overleg vindt afstemming plaats 

over de prioriteiten voor de komende periode, de 

communicatiestrategie, de thema’s die we centraal zetten 

en de gevraagde inzet van het bureau.
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Evenementen

PENNING

11e uitreiking Penning Sportraad Amsterdam

De Penning Sportraad Amsterdam werd donderdag 9 

juni 2022 voor de twaalfde keer in de Stadsschouwburg 

uitgereikt. De Penning is bestemd voor een persoon of 

instelling die met durf, visie, ambitie en inzet een grote 

bijdrage heeft geleverd aan de sport in Amsterdam.

De Penning Sportraad Amsterdam 2022 is uitgereikt aan 

Ger Koopman, directeur van het Frans Otten Stadion. 

Koopman werd door de jury van de Sportraad geprezen 

om de aandacht die hij al die jaren heeft gehad voor de 

maatschappelijke functie van het stadion.

Naast Ger Koopman waren de volgende personen en 

organisaties genomineerd:

House of Urban Sports

Eén van de weinige indoorlocaties voor verschillende 

disciplines binnen de Urban Sports.

Rob van der Vecht

Sinds 1967 onafgebroken voorzitter van handbalvereniging 

Westsite op het (voormalige) sportpark Riekerhaven. 

De Heineken Roeivierkamp

Het jaarlijkse roeitoernooi op de Amstel dat is uitgegroeid 

tot een internationaal uithangbord van de Amsterdamse 

roeisport.

Hans Fontijn

Voormalig voorzitter van de illustere korfbalvereniging AKC 

Blauw-Wit in West.

Ten overstaan van de aanwezigen sprak voorzitter 

Ageeth Telleman namens de Sportraad Amsterdam haar 

waardering uit voor al deze initiatieven alsmede de hoop 

dat zij als voorbeeld en inspiratiebron dienen voor de vele 

duizenden Amsterdammers die zich dag in dag uit inzetten 

voor de sport in onze stad, vaak vrijwillig en achter de 

schermen.
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Evenementen

THEMASESSIES

Sinds een aantal jaar organiseren de wethouder Sport 

en de Sportraad Amsterdam gezamenlijke themasessies. 

Tijdens deze sessies gaat de wethouder met een aantal 

leden van de Sportraad in gesprek over een actualiteit in de 

Amsterdamse sport. Dat gebeurt in een informele setting. 

Iedere deelnemer krijgt de mogelijkheid om haar of zijn 

observaties en visie met betrekking tot het onderwerp toe 

te lichten aan de wethouder. Bij deze gesprekken worden 

regelmatig Amsterdammers uitgenodigd die een ruime 

schat aan ervaring en expertise hebben met betrekking 

tot het thema. De vergaarde input van deze bijeenkomsten 

kan leiden tot een aanpassing van gemeentelijk beleid of 

een schriftelijk advies van de Sportraad.

VERKIEZINGSAVOND SPORT

3 maart 2022 organiseerde de Sportraad Amsterdam 

in samenwerking met Topsport Amsterdam de 

Amsterdamse Verkiezingsavond Sport in aanloop naar de 

gemeenteraadsverkiezingen. De verkiezingsavond Sport 

diende als sluitstuk van een campagne met een team 

van Amsterdamse inwoners en het NOC*NSF om sport en 

bewegen hoger op de politieke agenda te krijgen. 

In het Frans Otten Stadion deelden lijstrekkers en 

woordvoerders van alle grote partijen wat zij de komende 

vier jaar voor de sport gaan betekenen. Namens de politieke 

partijen namen deel: Reinier van Dantzig (D66), Sofyan 

Mbarki (PvdA), Kune Burgers (VVD), Johnas van Lammeren 

(PvdD), Jenneke van Pijpen (GroenLinks), Kevin Kreuger 

(JA21), Rogier Havelaar (CDA) en Erna Berends (SP).

Tijdens de Verkiezingsavond Sport werd aan de hand van 

een afwisselend programma een aantal actuele thema’s 

geagendeerd. Dat werd gedaan worden door onbekende 

en bekende gezichten uit de (Amsterdamse) sportwereld, 

zoals Erik Scherder, Rocky Hehakaija en Thijs Zonneveld. 

De presentatie van deze avond was in handen van Froukje 

Jansen.

THEMA: DE VERSTERKING VAN 

MAATSCHAPPELIJKE SPORTORGANISATIES

Sofyan Mbarki

Wethouder Sport

Ageeth Telleman

Voorzitter Sportraad Amsterdam

Rocky Hehakaija

Lid Sportraad Amsterdam

Els Annegarn

Gezond Noord

Tom van Ketel

Stichting Life Goals

Laura van Walsem  

Directeur Sport & Bos
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Samenstelling

DE SPORTRAAD

De Sportraad bestaat uit maximaal 18 leden en wordt 

ondersteund door het bureau van de Sportraad. De leden 

worden geselecteerd op basis van hun expertise op sport 

gerelateerde onderwerpen. 

LEDEN

Ageeth Telleman

Voorzitter

Wouter Stevens 

Vicevoorzitter

Brian Benjamin 

Vicevoorzitter

Marloes Coenen

Willem van Mechelen

Marjan Olfers

Zaid El Morabiti

Jolanda Hogewind

Ellis van der Weerden

Koen Kouwenberg

Rocky Hehakaija

Reda Haouam

Thijs Zonneveld

BEZETTING BUREAU

Julius Egan

Secretaris

Nick Romeijn

BESTUUR

De voorzitter (Ageeth Telleman), vicevoorzitters (Wouter 

Stevens en Brian Benjamin) en secretaris (Julius Egan) 

vormen samen het bestuur van de Sportraad Amsterdam. Zij 

zijn verantwoordelijk voor het dagelijks functioneren van de 

Sportraad.

MUTATIES 2022

Vertrekkende leden per 1 januari 2023: Wouter Stevens 

(vicevoorzitter), Marloes Coenen, Willem van Mechelen en 

Marjan Olfers.

TRAINEE 2022

Yannick Struijs

BIJEENKOMSTEN

De Sportraad organiseert haar vergaderingen zoveel mogelijk 

op sport- en beweeglocaties. De Sportraad Amsterdam kwam 

in 2022 vijf keer bijeen voor een plenaire vergadering. Dit 

jaar ging de Sportraad Amsterdam onder andere op bezoek 

bij sportpark de Toekomst, bij House of Urban Sports en bij 

revalidatiecentrum Reade. Naast de plenaire vergaderingen, 

verschillende bijeenkomsten met strategiegroepen en 

themasessies, vonden er drie bestuursvergaderingen plaats. 

Wij danken al deze sportaanbieders voor hun gastvrijheid 

en een kijkje in hun keuken, waardoor de Sportraad 

belangrijke inzichten krijgt in de dagelijks praktijk van de 

vele sportaanbieders die onze stad rijk is.

09 --  11



Financiële verantwoording

Het totale budget van de Sportraad Amsterdam in 2022 

(inclusief personeelskosten, overhead en vrij besteedbaar 

budget) was €200.509. Het vacatiegeld voor de leden van 

de Sportraad Amsterdam bedroeg €40,50 per vergadering.

De uitgaven binnen het vrij besteedbare budget van 

de Sportraad  zijn over zijn de volgende kostenposten 

verdeeld:

De begroting van het besteedbaar budget in 2022 is als 

volgt:

Vergaderingen

Evenementen

Presentievergoeding

Communicatie

Overig

Totaal

Vergaderkosten

Evenementen

Presentievergoeding

Communicatie

Overig

Totaal

** Begroot op €25.000

€2504

€7435

€5349

€4604

€3521

€23.431*

€4000

€10000

€7000

€2500

€1500

€25.000
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CONTACT

info@sportraadamsterdam.nl

www.sportraadamsterdam.nl

Twitter/sportraadadam

Instagram/sportraadamsterdam

Colofon
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